
ZAPISNIK 

 

sa 32. sjednice Gradskog vijeća Grada Cresa koja je održana 29. siječnja 2025. godine, u Gradskoj 
vijećnici Grada Cresa, s početkom u 16:00 sati.  

Na sjednici je prisutno 11 vijećnika i to predsjednik Robert Kučić te vijećnici: Marčelo Damijanjević, 
Mladen Dragoslavić, Marko Kaštelan, Iva Krivičić Miočić, Damir Kučić, Erik Mujagić, Roby Orlić, 
Eđidio Sepčić, Đanino Sučić i Eliana Zec Solina. Odsutne: Lara Bressan Matić i Natalija Marelić 
Tumaliuan. 

Na sjednici su još prisutni: Marin Gregorović, gradonačelnik Grada Cresa; Marko Ferlora, pročelnik 
Jedinstvenog upravnog odjela; Karmen Surdić Benvin, voditeljica Odsjeka za proračun, financije i 
računovodstvo (za 2. točku dnevnog reda) i Luka Vuković Župan, voditelj Odsjeka za imovinsko-
pravne, opće poslove i javnu nabavu (za 4. točku dnevnog reda). 

 

Predsjednik Robert Kučić otvorio je 32. sjednicu Gradskog vijeća. 

 

Jednoglasno je usvojen sljedeći  

Dnevni red: 

Usvajanje zapisnika s 31. sjednice Gradskog vijeća održane 17. prosinca 2024. godine 

1. Aktualni sat 

2. Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za financiranje političkih stranaka i članova 
izabranih s liste grupe birača zastupljenih u Gradskom vijeću Grada Cresa za 2025. godinu 

3. Prijedlog Odluke o visini iznosa turističke pristojbe koju plaćaju brodovi na kružnom 
putovanju 

4. Prijedlog Odluke o ukidanju statusa javnog dobra nekretnine pod oznakom č.zem. 2472/12 
k.o. Martinšćica 

Jednoglasno je usvojen zapisnik s 31. sjednice Gradskog vijeća održane 17. prosinca 2024. godine. 

 

Ad. 1. 

Đanino Sučić postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. Prije par godina pokrenut je projekt Via Apsyrtides koji je kroz putove za šetnju i vožnju 
biciklom trebao predstaviti cresko otočje sve do Ilovika. Uložena su značajna sredstva, pa me 
zanima koji su rezultati tog projekta - u promotivnim aktivnostima, u broju posjetitelja 
(korisnika tih staza), u noćenjima, procijenjenom prihodu i slično. 

2. Kada možemo očekivati početak radova na proširenju državne i županijske ceste na Tramuntani. 
Mislim konkretno na dionice D-100 od Vodica prema Predošćici, te od Križića prema 
Dragozetićima i županijske ceste Križić – Beli. Što Grad poduzima da se te ceste konačno dovedu 
stanje koje bi morali imati u 21. stoljeću? 

3. Na predjelu Melin, na kraju ulice Melin III. prema Kimenu, prilikom izvođenja radova iskopa za 
novogradnje došlo je do oštećenja, točnije prekida, 20 kilovoltnog kabla. Melin je ostao neko 
vrijeme bez struje. Prema mojim informacijama kabel još nije popravljen i u prekidu je 
„prstenasta“ opskrba energijom što znači da u slučaju bilo kojeg kvara može doći do dužeg 
nestanka struje. Što je Grad poduzeo da bi se ova situacija što prije riješila. 

4. Vezano uz prethodno pitanje, pretpostavljam da je u uvjetima građevinske dozvole za 
prometnice koje vode do parcela novogradnji bilo i izmicanje 20 kilovoltnog kabela. Obzirom da 
je nositelj građevinske dozvole Grad, zanima me koji su bili uvjeti za građevinske dozvole 
prometnica, građevinske dozvole novogradnji, zašto nije prije gradnje i iskopa izvršeno 
premještanje kabela i datum kada je Grad podnio zahtjev za građevinsku dozvolu.  
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5. Više puta smo na ovom Gradskom vijeću imali rasprave o pripajanju Vodovoda i odvodnje Cres 
Lošinj Krčkim Ponikvama. Međutim, pred ove vijećnike već dugo nije došla nikakva službena 
informacija. Stoga Vas molim, gradonačelniče, da nam date informaciju barem kroz odgovor na 
vijećničko pitanje. Uz to molim i informaciju je li naš Vodovod od 20. siječnja ovlašten 
naplaćivati opskrbu vodom te ako nije, kako mislite riješiti taj gorući problem, jer će se naš 
vodovod naći u značajnim financijskim problemima.  

Eliana Zec Solina postavila je sljedeće vijećničko pitanje:  

1. U zadnje vrijeme opskrba strujom nije na razini koja se očekuje u 2025. godini. HEP se javno 
očitovao i neki mediji su prenijeli njihove odgovore koji nisu zadovoljavajući. Interesira me 
imate li vi kao Grad više saznanja i ukoliko nemate molila bih da mi se pismeno očitujete, 
odnosno da od njih zatražite koliko se često održava ta infrastruktura i koji su im planovi za naše 
dalekovode koji očito imaju potrebu za jačim održavanjem, eventualno ukopavanjem i sličnim 
radovima.  

Robert Kučić postavio je sljedeća vijećnička pitanja:  

1. Primili smo mnoge pritužbe građana na opskrbu električnom energijom, u Cresu je povremeno 
nestajala struja, Martinšćica je bila dugo bez struje, slično se događa na Tramuntani. Što se 
dogodilo, imamo li kakvo objašnjenje iz HEP-a i što ste sve poduzeli nakon ovih problema da ih 
u buduće ne bude? 

2. U Valunu je izrada kanalizacije stala, iako je bilo obećano da će biti izvedena cijela dionica i 
radovi završeni. Zašto se u Valunu ne završi kanalizacija, jer ovako će još jedna sezona proći bez 
da su radovi završeni. 

3. Na 28. sjednici Gradskog vijeća – u rujnu, odobrili smo izmjene društvenog ugovora za OTRA-u. 
Tim izmjenama prihvatili smo prijedlog uprave i dali nalog našoj razvojnoj agenciji da otvori 
website posvećen doživljajnom turizmu na Cresu i Lošinju, te da pokrene turističku agenciju. 
Sezona je pred vratima, što je učinjeno, u kojoj smo fazi i kada će javnost dobiti priliku upoznati 
se s inovacijama? 

Iva Krivičić Miočić postavila je sljedeće vijećničko pitanje:  

1. Prije oko dva tjedna Vijeće roditelja raspravljalo je o školovanju štićenika Centra za pružanje 
usluga u zajednici Cres. Na tom sastanku roditelji su iskazali zabrinutost zbog eskalacije 
ponašanja štićenika Centra. Zaključak Vijeća roditelja će se uputiti nadležnim ministarstvima. 
Nakon tragičnih događaja u OŠ Prečko roditelji su zabrinuti i strahuju za svoju djecu i za njihovo 
obrazovanje. Može li se Grad ikako prikloniti mišljenju da djeci s takvim problemima u 
ponašanju nije mjesto u ovakvom otvorenom tipu doma. 

Marko Kaštelan postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. Kad smo glasali o mrtvozorniku upozoravao sam da to neće biti dobro i da mrtvozornik treba biti 
u Cresu. U zadnje vrijeme je bilo puno sprovoda i došlo je do toga da su obitelji čekale 
mrtvozornika da dođe po 5-6-7 sati i to nije dobro.  

2. U Gradu Cresu ima puno iznajmljivača, oko 400-500. Puno gradova, među njima i Grad Mali 
Lošinj izašli su u susret iznajmljivačima, organizirali su dva sastanka, jedan s predstavnicima 
ministarstva, a drugi s g. Nedom Pinezićem. Zašto Grad Cres nije organizirao tako nešto da se 
izađe u susret iznajmljivačima i kako Vi mislite reagirati, a gradonačelnica Malog Lošinja je rekla 
da će subvencionirati sa 45 eura njihove iznajmljivače? 

Roby Orlić postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. Koliko je novaca do sada potrošeno na izgradnju rampe pored Vile Rivijere koja je trebala 
olakšati ulazak u more osobama s posebnim potrebama, gdje je zapelo oko njezinog završetka, 
je li se možda uvažilo pritužbe roditelja, odnosno ljudi koji bi trebali koristiti tu rampu,  pa se 
odlučilo na izradu nove rampe i pronalaženje nove lokacije za nju.  
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2. Cres se često spominje kao prvi ili najbolji grad u mnogim stvarima pa se puno priča o tome kako 
se pokušava olakšati život umirovljenicima. Bi li se mogao uvesti tečaj engleskog jezika za 
umirovljenike jer imamo sve više radnika koji ne govore hrvatski, a tako bi umirovljenici puno 
lakše mogli dobiti traženu uslugu. Umirovljenici ne znaju engleski, a ljudi koji su tu došli raditi 
nažalost ne znaju hrvatski jezik. 

3. Kako napreduje projekt poticane stanogradnje na Melinu, u kojoj je on trenutno fazi i što se 
dešava po tom pitanju?  

  

Gradonačelnik Marin Gregorović je dao sljedeće odgovore:  

Pitanja vijećnika Orlića: 

- Poticana stanogradnja na Melinu: Oni su na izmjeni i dopuni građevinske dozvole, ako još nisu, 
onda su na predaji projekta izmjene i dopune građevinske dozvole. Izmjene i dopune napravili su 
po uzoru na način na koji je to i Grad napravio. U međuvremenu, kao što sam i obećao, odradili 
smo sastanak s jednom od poslovnih banaka koja je iskazala interes, odnosno spremnost da izađe 
u susret kreditiranju takvog modela, što je nama bilo izuzetno važno jer ćemo time omogućiti da 
taj model postane uvriježen za naše prilike i da možemo po njemu i dalje raditi u budućnosti. Ti će 
ljudi, naravno, prema svojim primanjima i mogućnostima, dobiti priliku da realiziraju stambene 
kredite za pravo građenja, što inače nije slučaj. Ne bi mogli dizati stambene kredite gdje se Grad na 
neki način mora pojaviti kao jamac jer je vlasnik zemljišta. Mi smo iskazali spremnost, s obzirom na 
male rizike, ako se u budućnosti, ne daj Bože, desi nešto, i preuzeti ulazak u samu realizaciju 
pojedinog stana koji ne bi bio realiziran. Ali, kako sam shvatio, svi su kreditno sposobni, a osobna 
je stvar koliko tko s dohotkom i primanjima ima kreditnu sposobnost, odnosno koji iznos kredita 
može dobiti. Mislim da oni već od ovog tjedna idu u poslovnu jedinicu banke kako bi mogli 
realizirati ovaj projekt i na taj način smo im dodatno pomogli da realiziraju taj projekt. Puno je 
lakše kad imate uvjete stambenog kredita, iako nije praksa banaka da u to idu baš prečesto, 
pogotovo kad je ovako veliki broj ljudi, ali mislim da smo tu postigli taj korak više i da će se na taj 
način onda i olakšati njima realizacija. 

- Tečaj engleskog jezika za umirovljenike: Mi smo umirovljenicima pomagali kad god su iskazali 
neku potrebu za organiziranjem nečega, a oni su i samostalno znali organizirati stvari koje su za 
njihovu skupinu važne, pa su imali i pojedine terapije i masaže u svojim prostorima. Tako da 
vjerujem da i tečaj jezika ne bi bio problematičan. Kako sam upoznat, neki od radnika koji ovdje 
rade već su naučili nešto hrvatskog, odnosno znaju hrvatski, što je isto dobar način kako da se 
prilagodimo, odnosno olakšamo funkcioniranje. Mislim da je i red da radnici probaju naučiti 
hrvatski, a ne samo naši umirovljenici engleski. Ali evo, ne kažem da je prijedlog loš, razgovarat 
ćemo s udrugom pa ćemo vidjeti da li oni u tom vide svoj interes.  

- Vila Rivijera: Rampa je izvedena. Imali smo tamo nekakve popravke, još fali ograda koja treba 
doći. Tu je nastao spor između nas i izvođača, s obzirom da su radovi izvedeni u nekom prijašnjem 
režimu, kad su ne malo nego osjetno cijene porasle. Nismo mogli do kraja razriješiti po kojoj cijeni 
bi se trebao realizirati do kraja projekt, da li po onome što je tada ta tvrtka ugovorila, a nije izvela 
ili po sadašnjim cijenama koje su osjetno veće. Mi smo držali da bi trebalo po ondašnjim cijenama, 
što oni smatraju da idu sebi na štetu, odnosno da tu nemaju ekonomske računice. Ali rekli smo da 
ćemo do ljeta to realizirati jer su bili upiti i od roditelja i da li će ona biti u funkciji na način kako bi 
trebala biti, da svima koji imaju potrebe za korištenjem bude do ljeta dostupna. S pojedinim 
korisnicima smo razgovarali o tome da li i gdje postoje dodatne mogućnosti, odnosno potrebe za 
takvim nečim, pa onda tu očekujemo povratne prijedloge.  

Pitanja vijećnika Kaštelana: 

- Za iznajmljivače nije Grad organizirao, organizirala je Turistička zajednica, Grad ne organizira te 
stvari. Mislim da zato imamo Turističku zajednicu, a mislim da će i u Cresu biti nešto organizirano u 
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narednih, ne znam da l' bih rekao mjesec dana, da ne griješim dušu. Mi slavimo 180 godina pa 
sigurno ne bi to prošlo bez malih iznajmljivača. Što se tiče poticaja, reći ću Vam da je Grad Cres, a 
to možete i sami provjeriti, do današnjeg dana u okruženju kvarnerskih otoka najviše poticao male 
iznajmljivače svojim poreznim i drugim politikama. Dakle, subvencije koje se sad spominju, 
porezne, ne bih u njih ulazio zato što nisam siguran kako se može porez subvencionirati. Mogli 
bismo se naći u situaciji, ako se promijene nekakva regulativa od strane zakonodavca za druge 
poreze, namete drugih skupina, recimo ugostitelja, dakle, ako odluči Vlada promijeniti PDV, da li 
ćemo se onda mi isto ovdje naći, pa će ta skupina tražiti da mi njima pokrijemo razliku u PDV-u 
koja, ne daj Bože, bude povećana ili drugačije definirana, pa ćemo se u toj situaciji naći da i njih 
moramo poticati. Mislim da je najpošteniji nekakav poticaj za poduzetnike, kao što smo imali i 
kako je najavljeno. Tome služi program koji je opći, koji ne detektira pojedinu skupinu ljudi koji se 
bave pojedinom djelatnošću, jer mislim da je takav vid subvencioniranja plesanje na rubu zakona. 
Dokle god smo ga mi mogli razrezivat, mi smo ga razrezivali, za razliku od drugih kvarnerskih otoka, 
na 40 eura po krevetu. Oni odavno svi imaju 50 ili 55, neki 60 eura. To vam je u nekoliko godina, 
ušteda od tih 100 eura i više po krevetu što se sad spominje. A ako uđete malo dublje u tematiku, 
onda ćete vidjeti da kod nas i komunalna naknada, koja nije dizana bar petnaestak godina, na 
jednak način tretira one dijelove prostora koje iznajmljivači iznajmljuju, dakle od kojeg ostvaruju 
nekakav dohodak i one u kojem stanuju. Dakle mi imamo isti bod za iznajmljivače kao da se radi o 
stambenom prostoru, što mislim da je isto jedan vid poticanja te djelatnosti. Mislim da ćemo se tu 
zadržati, da ostanemo dobri partneri, a da ne smetamo iznajmljivačima, odnosno da im olakšamo 
život. Turistička zajednica je uvela prošle godine poticaje za podizanje razine smještaja i usluge 
iznajmljivačima u vidu pokrivanja troškova koje iznajmljivači imaju, za izradu novih fotografija ili 
nekakvih takvih stvari i nešto odaziva je bilo, nije bilo puno. Možda ćemo dobiti prijedloge, što sam 
tražio i od predstavnika u Turističkom vijeću, kako da taj sustav poboljšamo, da bude konkretnije i 
korisnije, a da ne izlazimo iz okvira zakona. Dakle, da ne dajemo novce, nego da dajemo za 
podizanje razine kvalitete usluge, što mislim da je svima cilj. Što se tiče samog poreza, nastojao 
sam se u to uključiti smatrajući da takav način podizanja nije korektan. Mislim da je pritisak 
javnosti uspio smanjiti tu minimalnu cijenu po krevetu. Nezadovoljstvo koje sam ja istaknuo i dalje 
ističem jer još uvijek ne možete raditi razlikovanje osim prema gore, što bi bilo dosta 
alanfordovski. Opet kažem da nije isto iznajmljivati u Dragozetićima, Filozićima ili Pernatu, uz 
dužno poštovanje, kao u Cresu. Nama je propisano da mora biti minimalno 100 eura, kao što je 
prijedlog na javnom savjetovanju, što vjerujem da ćete svi podržati, jer ako mi tu odluku ne 
donesemo, onda je 200 eura, dakle, duplo. Ne možemo se ni izvući iz te priče da ne donesemo 
odluku, pa da kažemo evo nismo, pa će biti ona najmanja. Dakle, mi moramo utvrditi da bude 
najmanje moguća, ali kažem, ta najmanja moguća je velika za one koji se ne nalaze u 
najfrekventnijim, najpropulzivnijim našim naseljima, kao što su, ne znam, Cres, Valun, Martinšćica, 
koji vjerojatno imaju nešto više noćenja nego ovi drugi. Jedini način da mi napravimo razliku je da 
dignemo u ovim mjestima, što mislim da bi bilo apsolutno nekorektno jer da sad s 40, jer smo mi 
godinama imali 40 i nismo u ovom mandatu niti imali kao prijedlog niti kao ideju da to povećamo, 
da sad tako na taj način ne radimo razlike. Nažalost, ispada da je sada jednako 100 i u 
Dragozetićima i u Cresu. Vjerujem da je to pred svima vama, neću prejudicirati vašu odluku, a 
vjerujem da će to tako biti i da to nije jednostavno. Nećemo od toga pobjeći, ali vjerujem da taj dio 
neće predstavljati problem, bar, nadam se, za dobar dio iznajmljivača u Cresu, koji je zapravo 
kvalitetan i koji nudi dobar smještaj i gdje su zapravo ljudi domaćini, neće predstavljati 
nepremostivu prepreku za daljnje funkcioniranje. Mi ćemo se truditi da ulaganjem u one druge 
stvari koje mi moramo osigurati za naše ljude imaju koristi i sami iznajmljivači. Mi moramo raditi 
na podizanju komunalnog standarda i u tom dijelu osigurati iznajmljivačima bolje uvjete. Evo, 
nedavno smo jednu prometnicu uredili, pa je jedan od iznajmljivača napisao da je nakon više 
desetljeća dobio javnu rasvjetu i asfaltiranu cestu. Mislim da je to način kako se može 
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iznajmljivačima pomoći i da zapravo za to služi Grad, jedinica lokalne samouprave, da pruža te 
javne usluge koje su najveća korist svima, a da posebnu brigu vodi o onima koji su najslabiji i 
najviše ugroženi, nezaštićeni, a to su najčešće djeca i umirovljenici koji se sa svojim mirovinama 
uvijek moraju snalaziti. 

- Pitanje mrtvozornika: Da bi mi odredili mrtvozornika osoba mora pristati. Problem je što u tom 
trenutku nitko od potencijalnih ljudi u Cresu koji bi tu funkciju mogli obavljati nisu to prihvatili. 
Možda je opet vrijeme da probamo s nekim od njih razgovarati. Da podsjetim, sad trenutno imamo 
4 liječnika u sustavu, 2 u Zavodu za hitnu medicinu i 2 obiteljska. Nedavno je izašla vijest, što 
mislim da je poražavajuće i čemu smo više puta razgovarali, da pola milijuna ljudi u Hrvatskoj 
nema svog dodijeljenog obiteljskog liječnika. To je sada lov na liječnike i tu se sad licitira sa svime i 
svačime kako privući i na koji način to osigurati. Evo, mi smo zasad, hvala Bogu, u jednoj stabilnoj 
situaciji. Nismo toliko imali u sustavu liječnika, ne znam, možda će se netko od vas starijih sjetiti, ali 
jako dugo nismo imali 4 liječnika u sustavu. Mislim da smo se za to uspješno izborili i trudit ćemo 
se da ih očuvamo, a možda sad netko od njih, jer ih ima i mladih i motiviranih, želi i tu funkciju 
prihvatiti, tako da nije loš prijedlog. Ali kažem, nije bilo do nas da ne želimo, nego jednostavno nije 
nitko tada od liječnika htio na sebe to preuzeti jer su možda bili i dosta opterećeni poslovima. 

Pitanje vijećnice Krivičić Miočić: 

- Dom i djeca: Jučer sam se čuo s ravnateljem škole pa ćemo idući tjedan probati o tome još 
podrobnije razgovarati, da vidimo kojim načinom i kojim utjecajem možemo mi apelirati. Jednom 
prilikom smo imali sastanak i s predstavnicima Policijske postaje Male Lošinj i Doma i Osnovne 
škole. Taj Dom ima dugu tradiciju i mislim da ćemo se svi složiti da je puno djece, koja su se ovdje 
nekad nalazila kao štićenici, odveo na pravi put i pomogao im u odrastanju, da oblikuju svoje živote 
i budu ljudi uključeni u sve društvene procese. Mislim da je to vrijednost koju ne treba 
zanemarivati. Ali ono što se danas događa je to da su slučajevi koji dolaze na otok puno 
kompleksniji nego što je to nekad bilo, a uvjeti su postupanja odgajatelja puno restriktivniji i stroži 
nego što su nekada bili, pa su vjerojatno i odgojne metode isto restriktivnije nego što su nekad bile 
i to vjerojatno utječe na funkcioniranje. Ne bih volio da se zanemari višedesetljetna uloga tog 
sustava na našem otoku i ljudi koji su tu radili i koji su pružali potporu toj djeci koja su zapravo 
najugroženija, pa da se postavi pitanje opstojnosti te ustanove, iako danas socijalna skrb ima 
tendenciju pretvaranja u drugačije, otvorene, poluotvorene sustave koji su zamišljeni po uzoru na 
skandinavske modele za koje nisam siguran da su primjenjivi u Hrvatskoj. Mi smo rekli da smo i tu 
partneri i da ćemo se uključiti s djelatnicima Doma za odgoj i obrazovanje. U svakom slučaju 
postoji problem da određena djeca koja se tu nalaze bi trebala imati neku drugu skrb i ne bi 
trebala biti na otoku. U tom smjeru ćemo kanalizirati svoje argumente i utjecaj prema nadležnom 
ministarstvu, a ne prema tome da je općenito problematična ustanova, odnosno dio sad te 
ustanove. Nekad je bila samostalna, sad je dio veće koja tu funkcionira, u kojem naši ljudi rade već 
dugi niz godina. 

Pitanja predsjednika Vijeća Kučića: 

- Izmjene ugovora OTRA-e moramo isti dan potpisati kod javnog bilježnika kolegica gradonačelnica 
Lošinja i ja. Svako malo je netko bio bolestan, a i obveze su nas malo razdvojile. Vjerujem da ćemo 
to u ovom idućem mjesecu riješiti. Malo smo se bili fokusirali na vodovode, ali prihvaćam kritiku na 
sebe. Dakle, na nama je da to realiziramo da to bude spremno za sezonu, mislim za Uskrs.  

- Valun kanalizacija: jedna faza je napravljena. Dakle, s obzirom na ove okolnosti spajanja, 
nespajanja, koje lebde nad nama već nekoliko godina, mi smo do sad funkcionirali poprilično 
samostalno i uspješno. U tom smislu smo oko novih investicija uzeli stvari na razmatranje. 
Vjerujem da ćemo u ovom dijelu godine još realizirati to da spojimo one kuće, tamo su dvije kuće 
problematične, nisu spojene na sustav na toj strani, i to je sad na Vodovodu da tehnički organizira, 
što je najbrže i najsvrsishodnije, da se ljudima koji tamo žive od turizma ne ometa puno sezone. Ja 
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sam u komunikaciji s Mjesnim odborom, imamo plan u drugom mjesecu se tamo naći i onda 
otvoriti situaciju da vidimo kojom dinamikom što možemo postići, pa da znamo točno kako 
planirati daljnju investiciju. 

- Električna energija: Što se tiče HEP-a nemam službene informacije, nešto smo neslužbeno saznali 
da je kvar na 20-kilovoltnom kabelu, a da je problem u sjevernom dijelu otoka vezan za nadzemne 
kablove. Ja HEP pozivam kao primjer kad se centralizira sustav, kako je sustav puno tromiji, 
zapravo i puno manje sposoban realizirati svoje investicije i rješavati probleme u mjestima koja 
nisu dio središta, a takva su mjesta i otoci. Unazad nekoliko godina su ukopavali kablove i na 
sjeveru otoka, čini mi se prema Ivanju, da su ukopavali u cesti. Mi svaki put kad radimo nekakvu 
investiciju u prometnici pozovemo i njih, oni su na posebnim uvjetima i tražimo da se uključe. 
Nažalost, to se ne događa svaki put jer to ovisi o dinamici njihove nabave i dostupnosti kablova. Ja 
ću vam reći iskreno, to za mene zvuči banalno i poražavajuće, da jedan tako veliki sustav na taj 
način funkcionira, ali nažalost je tako i mi na to nemamo baš preveliki utjecaj. Čini mi se da je 
zapravo na sjeverom dijelu otoka najveći problem u stanju mreže, a da se generalno dogodio kvar. 
Mislim da bi najbolje bilo da Vijeće dobije pismeni odgovor pa ću, prema vašoj molbi, predložiti da 
nam HEP pismeno odgovori zbog čega se to dogodilo, da je kvar na 20-kilovoltnom kabelu, da je 
kvar zapravo puno veći, da se i nije dogodio samo na sjeveru otoka, nego su i Cres i Lošinj imali 
prekide u struji. To su informacije koje ja trenutno znam, a to nisu službene informacije potpisane 
od strane rukovodstvo Elektroprimorja. Tako da ćemo na to pisano odgovoriti. 

Pitanje vijećnice Zec Solina: 

Odgovoreno predsjedniku Vijeća Kučiću. 

Pitanja vijećnika Sučića: 

- Via Apsyrtides: mi na tim dionicama koje su uređene projektom VALUE nemamo mjerače protoka 
ljudi. To bi možda bila dobra ideja postaviti da vidimo koliko ljudi prođe, koliko nogu prođe preko 
toga. Nemamo ni kamere tamo, vijećniče Orliću, ali vjerujem da nisu ni potrebne kamere jer su to 
mjesta gdje se ljudi vole opuštati, prolaziti, tako da ja mislim da one svoju svrhu ispunjavaju, a reći 
ću vam zašto. Zato što Turistička zajednica, koja je preuzela održavanje tog sustava, iz godine u 
godinu dobiva feed backove ljudi koji prolaze tom trasom. Neki, naravno, jave „pala je tamo 
gromača, taj dio treba popraviti“, onda se šalje osobu zaduženu za održavanje. Čini mi se da to ima 
svog efekta, a to pokazuje interes za trailovima koji iskazuju razno-razni organizatori, baš za našu 
Via Apsyrtides, za naše otočje i to se sigurno može koristiti u budućem planiranju turizma i 
targetiranju tih skupina ljudi koje vole takav vid opuštanja i odmora. Ali evo, možda je ovo 
prijedlog da probamo to odmjeriti. Kako kvantificirati? Nisam siguran, možda postoje načini kako 
da kvantificiramo broj ljudi koji se tamo nalaze, ali možemo turističkoj zajednici uputiti to pitanje 
pa vidjeti kako da taj podatak bude kvantificiran, u tom smislu da znamo broj ljudi.  

- Dionica Predošćica-Vodice: Odgođeno je još jednom otvaranje ponuda, čini mi se za početak 
veljače, 3. 2. je datum otvaranja ponuda za tu dionicu. Odgođeno je već od Hrvatskih cesta dva 
puta. Mislim da ćemo u drugom mjesecu imati informaciju i oko dinamike dionice Dragozetići-
Križić, a tamo se još uvijek rješava dio imovinsko-pravnih odnosa. Znam da su ljudi obaviješteni koji 
su suvlasnici tamo, da su kontaktirani, tako da u tom dijelu još nisu riješeni do kraja imovinsko-
pravni odnosi. Mislim da ćemo u ovom mjesecu, kad se otvori ova dionica, dobiti čistu sliku kad bi 
se moglo krenuti s punim profilom, dakle kad bi mogli ići u nastavak te dionice, da se do kraja 
spoji. Moj inicijalni razgovor s nadležnim resornim ministrom je bilo da cijela dionica bude gotova 
do 2025., a taj razgovor se odvijao 2023. Mislim da tu dinamiku Hrvatske ceste neće postići, ali bi 
bilo jako lijepo kad bi do kraja 2026. imali cijelu složenu dionicu. Mislim da mi to zaslužujemo kao 
jedno jako frekventno područje koje je puno ljudi i puno prometa.  

- Građevinska dozvola na predmetnoj cesti mislim da je ishođena za Melin III., ako mislimo na istu 
cestu, negdje prošle godine. Znamo za kvar, mislim da je na službama da ga uklanjaju. Nisam dobio 
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informaciju da li je uklonjen. Mislim da su djelatnici Elektroprimorja bili na terenu, više njih, ne 
samo iz Cresa, tako da mi se čini da su postupali po tom slučaju, ali ako nisu, evo bit ćemo slobodni 
ponovno ih upozoriti.  

- Potpisan je ugovor za izmještanje tog dijela kabela s te trase. 

- Što se tiče Vodovoda, nema službenih informacija u smislu da postoji nekakav gotov prijedlog ili 
gotov čin. Pritisak od strane nadležnih tijela, Hrvatskih voda i ministarstava, raste. Naime, postoji 
još nekoliko vodovoda koji se nisu spojili, među njima smo i mi. Ja sam jednom, razgovarajući s 
vama, rekao da bi mi trebali u toj situaciji biti zadnji, ako se i moramo spajati. Nedavno se spojila 
Opatija koja je bila u situaciji da se ne želi spojiti, odnosno Liburnijske vode s VIK-om u Rijeci, gdje 
su svojoj podružnici osigurali popriličnu autonomiju u odlučivanju. Uprava društva je dobila nalog 
od strane Skupštine da pripremi u tom scenariju varijantu koja je najbolja za nas, u najgoroj 
varijanti da se spojimo. Ta varijanta, kad bude do kraja izvedena, bi trebala doći pred vas prije 
sjednice Gradskog vijeća, dakle ne na sjednici Gradskog vijeća. To govorim sad potpuno otvoreno, 
iako to možda nije najbolji način, ali kad budemo imali gotovu najbolju varijantu, to bi trebalo ići 
najprije pred Gradsko vijeće, pa da Gradsko vijeće dobije tu informaciju kao klubovi ili kao vijećnici, 
pa da o tome mogu sud donijeti prije same sjednice. A do tada ni jedan od gradonačelnika nije 
uzeo na sebe mandat da potvrdi Hrvatskim vodama ni Ministarstvu zaštite okoliša da postoji 
spremnost za spajanje tog našeg vodovoda s Ponikvama. Toliko mogu reći u trenutnim 
okolnostima. Dakle, danas smo imali sastanak. Zapravo su sastanci sad učestaliji, traže se, naravno, 
od nas neki pomaci, ali ja se držim stava, a vjerujem da svi vi tako mislite, da spajanje nama ne 
donosi nekakvu bolju uslugu. Dapače, mislim da je primjer HEP-a ono što mogu ljudi na otoku 
vidjeti, kako se sustav koji je tobože centraliziran i onda racionaliziran, da funkcionira slabije, dakle 
da manje ima operativnih kapaciteta, donošenja odluka i rješavanja problema na terenu, da puno 
toga ovisi o centrali, pa je to vjerojatno i nama upozorenje i opomena, što bi se moglo dogoditi 
potencijalno u tom slučaju. Ali evo, u najgoroj varijanti pripremiti najveću moguću autonomiju, a 
do tada se svakako boriti da se do kraja probamo naći u situaciji da nas se ne spoji, uz dužno 
poštovanje svima koji su se do sad već spojili i koji su takvu odluku donijeli. Iako se, kažem, pritisak 
vrši na način da bi se obustavilo financiranje projekata, a ne uskraćivanje dozvola za isporuku vode, 
tako da bi mi bili vodovod, ali bi bili vodovod u problemima jer imamo financiranje aglomeracije iz 
Nacionalnog plana oporavka i otpornosti, sredstva su tu uložena. Ostaje u aglomeraciji još negdje 
35 %, radova za završiti, to je Cres i Lošinj zajedno. I tu je potencijalni problem koji se nama javlja, 
hajde da to ne zovem ucjenom pa ni iznudom, ali pritiskom od strane resornog ministarstva i 
Hrvatskih voda. Način na koji bi nas mogli prisiliti da su nam štete potencijalno puno veće nego 
koristi ako ostanemo samostalni. Ali ja mislim još uvijek, i to sam tamo komunicirao, da sve 
argumente za i protiv najbolje mogu ocijeniti gradska vijeća gradova Cresa i Lošinja, što god oni 
mislili o gradskim vijećima. U razgovorima ja ne dopuštam da se spušta razina kompetencije i 
odgovornosti, a to se pokušava kad ja kažem da ne postoji spremnost ljudi u gradskom vijeću, a 
naravno ni gradonačelnici nisu skloni da se to spoji, ne dopuštam da se snizi razina važnosti 
gradskog vijeća u donošenju takvih odluka. Kao ne razmišljaju baš vijećnici o posljedicama, a ja 
mislim da gradski vijećnici i Cresa i Lošinja razmišljaju o posljedicama jer da ne razmišljaju, možda 
bi se mi već spojili, jel' tako? Tako da u tom dijelu ne dopuštam da se ta razina snizi i mislim da 
moramo inzistirati da ako oni misle da se odluke o nama mogu donositi bez naše riječi i naše 
odluke, onda neka to naprave samostalno, ako imaju tu moć i mogućnost, što navodno postoji u 
zakonu, ali nikad se to još nije koristilo. Ja mislim da se nije koristilo jer je neprovedivo. Dakle, ništa 
se nije dogodilo dramatično, još da bi bila neka informacija skrivana. Dakle, jedino što se događaju 
su ti sastanci u kojima se mi, evo, nekako trudimo i lomimo da to odgodimo, ali evo, još uvijek i 
nismo jedini i koliko sam upoznat, barem jedno gradsko vijeće za koje znam je odbilo takav 
prijedlog spajanja. Doduše, ne na otoku, nego na sjeveru zemlje, ali evo, ako su već neki odbili, to 
je pokazatelj da i „ne“ je odluka i odluka koju Gradsko vijeće donese je sigurno konačna, odnosno 
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vrijedi puno više nego što mogu nama Hrvatske vode ili ministarstvo reći u toj situaciji, jer to je 
naša imovina i mi s njom moramo i možemo upravljati na način koji mislimo da je najbolji, a onda 
će netko drugi prosuđivati da li je odluka bila pametna ili ne.  

 

O dobivenim odgovorima očitovao se vijećnik Sučić te zatražio pisani odgovor na ponovljeno 
pitanje „Kad je Grad podnio zahtjev za građevinsku dozvolu za predmetnu prometnicu?“ Predložio 
je da se od teleoperatera zatraže podaci o kretanju ljudi, primjerice po Via Apsirtydes, kako bi se 
utvrdilo koliko su uspješni razni projekti. Zamolio je da gradonačelnik dopuni odgovor o 
županijskoj cesti Križić-Beli te može li vodovod od 20. siječnja izdavati račune za vodnu uslugu. 

Gradonačelnik je dopunio odgovore: 

- Na županijskoj cesti je asfaltiran jedan dio koji je proširen i u ponedjeljak, 4. veljače, imamo 
sastanak s ravnateljem ŽUC-a u Cresu po pitanju nastavka investicija na županijskim cestama za 
koje smatramo da bi trebalo urediti. Na idućem Vijeću moći ću Vas izvijestiti o daljnjoj dinamici. 

- Nemam informaciju da Vodovod neće moći isporučivati vodu po svim kriterijima, o tome se ne 
razgovara i mislim da bi to bilo bespredmetno.  

 

Vijećnik Orlić zatražio je pojašnjenje odgovora o rampi ustvrdivši da Grad Cres sebe ne osigura 
prilikom ugovaranja radova. 

Gradonačelnik je odgovorio je plaćen dio usluge koja je izvršen, a dio koji nije izvršen nije ni 
plaćen. 

 

O dobivenim odgovorima očitovao se i predsjednik Vijeća Kučić. 

 

Ad. 2.  

Karmen Surdić Benvin obrazložila je Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za financiranje 
političkih stranaka i članova izabranih s liste grupe birača zastupljenih u Gradskom vijeću Grada 
Cresa za 2025. godinu. 

Bez rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za financiranje političkih stranaka i članova 
izabranih s liste grupe birača zastupljenih u Gradskom vijeću Grada Cresa za 2025. godinu te će se 
objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad.3. 

Marko Ferlora obrazložio je Prijedlog Odluke o visini iznosa turističke pristojbe koju plaćaju 
brodovi na kružnom putovanju. 

U raspravi su sudjelovali predsjednik Vijeća Kučić i gradonačelnik Gregorović. 

Nakon rasprave, jednoglasno je donesena je sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Odluke o visini iznosa turističke pristojbe koju plaćaju brodovi na kružnom 
putovanju te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 
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Ad.4. 

Luka Vuković Župan obrazložio je Prijedlog Odluke o ukidanju statusa javnog dobra nekretnine 
pod oznakom č.zem. 2472/12 k.o. Martinšćica. 

U raspravi je sudjelovao vijećnik Sučić. 

Nakon rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Odluke o ukidanju statusa javnog dobra nekretnine pod oznakom č.zem. 
2472/12 k.o. Martinšćica te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

U 17:10 sati predsjednik Robert Kučić zatvorio je 32. sjednicu Gradskog vijeća. 

 

KLASA: 021-01/23-01/8 

URBROJ: 2170-4-03-01/01-25- 

Cres, 29. siječnja 2025. 

 

Zapisnik sastavio:       Predsjednik Gradskog vijeća: 

Walter Salković       Robert Kučić 


